



THE JOY

الفرح

❖ المسيحية ديانة فرح. لقد حرمت البشرية لأجيال كثيرة من هذا الفرح، فאלله خلق الإنسان ليفرح لكن منذ أن اخطأ آدم حتى مجيء السيد المسيح ظلت البشرية محرومة من الفرح. فعاد الفرح الحقيقي يملأ قلب الإنسان، كانت بشارة الملاك لتركيا بشارة فرح "ويكون لك فرح وإبتهاج وكثيرون سيفرحون بولادته".

❖ ونرى نعمة الفرح في كلمات السيدة العذراء في لقاءها مع اليبصابات "فأقلت مريم تعظم نفسي الرب وتبتهج روجي بالله مخلصي" وعندما ولد يوحنا يقول الكتاب "وسمع جيرانها وأقرباؤها أن الرب عظم رحمته لها ففرحوا معها".

❖ الفرح الحقيقي أن يشعر الإنسان أن الله معه، كم هو قاسى على القلب أن يشعر الإنسان أن الله بعيد عنه لا يسمع له لا يستجيب لصلواته وطلباته أو أن الله تخلى عنه، لكن الذى يشعر بوجود الله معه يشعر بالفرح الحقيقي. السؤال الذى أطره على نفسى وياليت كل واحد يسأل نفسه هل أشعر بفرح لوجود الله معى أم أنى لا أشعر بوجود الله فى حياتى؟ وإن كنت لا أشعر بوجوده فى حياتى أسأل نفسى لماذا لا أشعر بوجوده فى حياتى لماذا أنا محروم من الفرح بوجود الله معى؟ ماذا يفصلنى عن المسيح؟

❖ شىء واحد يا أحبائى يفصلنا عن المسيح وهو الخطية. أبحث فى أعماقى عن هذه الخطية وأتوب عنها فأفرح فالفرح بالتوبة والتخلص من الخطية فرح عظيم للتائب وللذين يحيونه نرى ذلك فى مثل الإبن الشاطر "فقال الاب لعبيده اخرجوا الحلة الاولى واليسوه واجعلوا خاتما فى يده وحذاء فى رجليه. وقدموا العجل المسمن والذبوحه فآكل ونفرح. لان ابني هذا كان ميتا فعاش وكان ضالا فوجد. فابتدأوا يفرحون" (لو 15: 22 - 24) فالفرح يبدأ برجوع الإبن حتى السماء تفرح بخاطيء واحد يتوب إن كانت الملائكة تفرح بتوبتى فكم تكون فرحتى انا بتوبتى؟

❖ ما يفرح القلب أيضا هو العطاء متذكرين كلمات الرب يسوع انه قال "مغبوط هو العطاء اكثر من الاخذ". العطاء يفرح الكثيرين: أولا يفرح الله نفسه فالله يفرح بمن يفرح اولاده وإخوته الفقراء، والذى يعطى يفرح كما قال معلمنا بولس الرسول "المعطى المسرور يحبه الله" (2كو 9: 7). والذى يأخذ يفرح لأنه ينال إحتياجه. والعطاء ليس بالضرورة المال فقط لكن الذى يعطى من وقته الذى يعطى محبة كلها انواع عطاء تفرح الله والإنسان.

- ❖ Christianity is a religion of joy. The humanity was deprived for ages from joy. God created man to live in joy, but since the time when Adam sinned till the birth of the Lord Christ, humanity remained deprived from joy. The real joy returned to fill man's heart, the angel's announcement to Zachariah was an announcement of joy "And you will have joy and gladness, and many will rejoice at his birth" (Luke 1 : 14).
- ❖ We see joy in the words of the Holy Virgin Mary when she met with Elizabeth "And Mary said: "My soul magnifies the Lord, and my spirit has rejoiced in God my Savior" (Luke 1 : 46). When Saint John the Baptist was born the Holy Bible says "When her neighbors and relatives heard how the Lord had shown great mercy to her, they rejoiced with her" (Luke 1: 58).
- ❖ The real joy is to feel that God is with me, how hard is it to feel that God is far, He does not hear, He does not answer prayers nor requests; or to feel that God had forsaken me. But whoever feels God's existence with him feels real joy. I ask myself and I hope everyone will ask himself that question: do I feel that God is with me or not? If I do not feel that God exists in my life, I ask myself why? Why am I deprived from the joy of God's existence with me? What separates me from Christ?.
- ❖ My beloved, one thing separates us from Christ: it is sin. I must search very deep in myself to find this sin and to repent and then I will rejoice. The joy of repenting and getting rid of sin is great for the repentant and those who love him which is clear in the parable of the prodigal son "But the father said to his servants, 'Bring out the best robe and put it on him, and put a ring on his hand and sandals on his feet.' And bring the fatted calf here and kill it, and let us eat and be merry; 'for this my son was dead and is alive again; he was lost and is found.' And they began to be merry" ( Luke 15: 22 – 24). Joy begins when the son returns, there is even more joy in heaven over one sinner who repents. If angels feel joyful when I repent so how much more will be my joy?
- ❖ What makes the heart feel joyful also is "giving", the Lord Jesus said "It is more blessed to give than to receive" (Ac 20 : 35). Giving makes many feel joyful: first God because whoever makes his sons and brothers and sisters happy makes Him happy. Also the person who gives feels joy as Saint Paul said "for God loves a cheerful giver" (2 Co 9 : 7). Giving is not necessarily giving money, but also time and love are kinds of giving that make God happy and also the man.

## Church News and Schedule by telephone:

274-1589

Church's website [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 [fr\\_pishoy@hotmail.com](mailto:fr_pishoy@hotmail.com)

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 [frmikhail@copticmail.com](mailto:frmikhail@copticmail.com)

### Service schedule

### مواعيد الخدمة

+ Meeting of St. John the beloved	Tue	11	AM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu	8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Coptic hymns class (KG - Grade 6)	Sat	1½ - 3	PM	+ درس ألحان و قيطي (grade 6 - KG)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	2-7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Coptic hymns class (high school & +)	Sat	6 - 7½	PM	+ درس ألحان و قيطي (high school & +)
+ Vespers prayer, Bible study and praises	Sat	7½	PM	+ عشية، درس كتاب، تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	12 - 1	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	2 - 3	PM	+ إجتماع الخدمة

## أخبار الكنيسة

1. نقيم أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس حفل لصالح الراعي وأم النور لخدمة المعتمدين بمصر يوم الأحد ١٤ ديسمبر وتباع التذاكر بالقاعة.
2. درس الكتاب بعد عشية السبت المقبل ابتداءً من الإصحاح السابع من رسالة بولس الرسول إلى أهل رومية.
3. تبدأ تسابيح كيهك ٧،٣٠ مساء الثلاثاء القادم وتستمر في نفس الميعاد مساء أيام الثلاثاء والخميس من كل أسبوع طوال شهر كيهك - أما سهرة السبت مساءً فسوف تبدأ في نصف الليل وتختتم بالقداس الذي ينتهي حوالي الخامسة صباحاً مع بقاء قداس الأحد الأساسي في ميعاده - الله يعطينا روح التسبيح والفرح.
4. يوافق يوم الجمعة القادم تذكور دخول السيدة العذراء وهي طفلة عمرها ٣ سنوات إلى الهيكل ويحتفل به في القداس.
5. إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب يوم الثلاثاء القادم.
6. يقوم نادي الملائكة مع أسرة القديس يوحنا المعمدان معسكراً في المدة من مساء الأحد ٢٨ ديسمبر وحتى الثلاثاء ٣٠ ديسمبر في مبنى الكنيسة - الإشتراك ١٥ دولار.
7. سوف يتغير ميعاد إجتماع الصلاة ليبدأ ٧،٣٠ مساء الخميس لتجنب ضغط المواصلات.

## CHURCH NEWS

1. Saint Monica and Saint Augustine group will be holding a fundraising dinner for the sake of the Shepherd & Mother of Light to help the poor people of Egypt. The fundraising will be on Sunday, December 14, 2008. Tickets are available at the Church's hall.
2. Next Saturday's Bible study will be starting from the seventh chapter of the epistle of Saint Paul to the Romans.
3. The Kiahk praises will begin next Tuesday at 7:30 p.m. and will be at the same time every Tuesday and Thursday during the month of Kiahk. As for Saturday evening the praises will begin at midnight and will be followed by the Holy Liturgy till about 5:00 a.m. while the Holy Liturgy of Sunday will remain at its original time, may the Lord give us the spirit of praising and joy.
4. Next Friday will be the commemoration of the entrance of the Holy Virgin to the altar at the age of three years and it will be celebrated during the Holy Liturgy.
5. Meeting of Saint John the beloved will be next Tuesday.
6. Angels club and Saint John the Baptist group will hold a camp starting Sunday, 28 december till Tuesday 30 december in the church's building. participation fees will be 15\$.
7. The prayer meeting time will change to be on Thursday at 7:30 p.m. in order to avoid the rush hour.